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خبـر
عضو شورای اسلامی شهر شیراز از پیگیری شورا جهت ارائه برنامه زمان بندی اجرای پروژه های انسان محور شهرداری خبر داد.

به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل شورای اسلامی شهر شیراز سینا بنی زمانی با انتقاد از فقدان سرعت 
کافی در عملکرد شهرداری در اجرای پروژه های انسان محور و فرهنگی در شهر گفت: بیش از دو سال از عمر شورای پنجم می گذرد 
اما شهرداری تنها به کلنگ زنی پروژه پارک جوان، اجرای ویدئو مپینگ )نورپردازی سه بعدی( و اتمام پروژه های نیمه تمام گذشته 
اکتفا کرده است. عضو شورای اسلامی شهر شیراز با اشاره به پروژه باغ موزه هنر به عنوان پروژه حوزه گردشگری افزود: بحث ایجاد 
این باغ و ضرورت و تأثیرات ایجادان در شهر در راستای جذب گردشگر به مدت دو سال بررسی شده است اما تاکنون اقدامی برای 
اجرای این پروژه صورت نگرفته است. بنی زمانی ادامه داد: در راستای اطلاع و اطمینان از روند درست اجرای پروژه های انسان محور، 

بنا شده شهرداری در هفته جاری جدول زمان بندی مربوطه را به شورا ارائه کند.

عضو شورای اسلامی شهر شیراز:
جدول زمان بندی اجرای پروژه های انسان محور باید توسط شهرداری ارائه شود

با ورود دادگستری؛

در جلسه کمیسیون گردشگری و زیارت شورای 
اسلامی شهر شیراز صورت گرفت؛

شهرستان  دادگستری  رئیس 
موقت  عقد  ابطال  از  بهمئی 
 ۲۲ پسر  با  ساله   ۱۰ دختر 
خبر  شهرستان  این  در   ساله 

داد.
در  سعیدی  علی  رویداد۲۴: 
چند  در  داشت:  اظهار  بهمئی 
با  فیلم  انتشار  شاهد  اخیر  روز 
 ۱۰ دختربچه ای  »عقد  عنوان 
ساله با مردی ۳۰ ساله« بودیم 
دستگاه های  همکاری  با  که 
متولی و حوزه قضایی مسئله را 

پیگیری کردیم.
پیگیری های  با  افزود:  وی 
صورت گرفته و آوردن عاقد، 
ساله   ۱۰ دختر  اولیای  و  داماد 
متوجه شدیم که داماد ۲۲ سال 
و  طایفه ای  به رسم  و  دارد  سن 
عشیره ای و رسومات محلی که 
در شهرستان بهمئی رایج است 
نام گذاری  پسر  برای  را  دختر 
 ۶ گذشت  از  بعد  تا  کرده اند 
قانونی  سن  به  دختر  که  سال 
برای همسرداری برسد، ازدواج 

کنند.
خانواده  اینکه  بابیان  سعیدی 
دختر و پسر در اظهارات خود 
دختر  اینکه  برای  که  گفته اند 
و شرعی  قانونی  ازنظر  پسر  و 
اقدام  باشند  محرم  همدیگر  به 
بیان  کرده اند،  عملی  چنین  به 
سن  در  که  پدری  هر  کرد: 
مجبور  را  خود  دختر  کوچک 
و  است  مجرم  کند  ازدواج  به 
این جرم برای عاقد و داماد هم 

منسوب می شود.
شهرستان  دادگستری  رئیس 
موقت  عقد  ابطال  به  بهمئی 
و  کرد  اشاره  ساله   ۱۰ دختر 
ارشاد  و  باراهنمایی  افزود: 
مشاورین  توسط  داماد  و  پدر 
حمایت   ۵۰ ماده  طبق  دادگاه 
از  مهریه  بذل  با  خانواده  از 
بذل  و  عروس  پدر  طرف 
این  عقد  داماد  از طرف  مدت 
دختر ده ساله و پسر ۲۲ ساله با 
ابطال  خانواده  دو  هر  رضایت 

شد.

هنرمندان  از  حمایت  راستای  در 
در  فرهنگی  پروژه های  اجرای  و 
چهارمین  و  هشتاد  شهر،  سطح 
و  گردشگری  کمیسیون  جلسه 
زیارت شورای اسلامی شهر شیراز 
هنر  بازارچه  پروژه  بررسی  به 

پرداخت.
به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
امور  و  عمومی  روابط  از  نقل 
شهر  اسلامی  شورای  بین الملل 
اشاره  با  دهقانی  سولماز  شیراز، 
رشته صنایع دستی  معرفی ۱۰۰  به 
از سوی سازمان میراث فرهنگی، 
برای  گردشگری  و  صنایع دستی 
گفت:  مجموعه  این  در  حضور 
تلاش است رشته هایی که قابلیت 
و  انتخاب  باشند  داشته  واگذاری 
بازارچه  این  در  را  خود  فعالیت 

آغاز کنند.
وی از اتمام مراحل فنی و معماری 
پروژه بازار هنر و آمادگی برای 
واگذاریان خبر داد و افزود: پس 
این  اداری  مراحل  گذراندن  از 
خواهد  بهره برداری  به  مجموعه 

رسید.
و  گردشگری  کمیسیون  رئیس 
زیارت شورای اسلامی شهر شیراز 
متناسب  ضرورت  بر  همچنین 
بودن متراژ و مکان غرفه ها با نوع 

صنایع تأکید کرد.
را  مهستان  مجموعه  وی 
معرفی  حیطه  در  موفقی  تجربه 
داد:  ادامه  و  برشمرد  صنایع دستی 
غرفه های  در  صنعتگران  حضور 
اقدام  نمایانگر  مجموعه  این 
متمایزی در جذب گردشگر است 
زیرا همراه شدن ساخت و عرضه 
سبب  مکان  یک  در  محصول 
اصالت  از  گردشگران  اطمینان 

محصولات می شود.
بی شک  افزود:  دهقانی  سولماز 
معرفی  شغلی،  فرصت  ایجاد 
هنر  رونق  شهر،  هر  صنایع دستی 
و جذب گردشگر زنجیره ای است 
بازارچه هنر  که از طریق برپایی 
شعار  با  شهری  مدیران  می تواند 
عملکردشان  ارائه  در  را  فرهنگی 

در این زمینه یاری کند.

شهردار شیراز گفت: مطالعات طرح بهسازی و 
بازآفرینی شهرک سعدی در دست انجام است.
پایگاه  از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
اطلاع رسانی شهرداری شیراز، حیدر اسکندرپور 
مردمی  گروه های  از  تجلیل  مراسم  در 
سعدی  محله  سیل  حادثه  در  خدمات رسان 
بازآفرینی،  درروند  تسریع  به منظور  گفت: 
حکم مدیر بازآفرینی شهرک سعدی ابلاغ شده 
این  نهادهای متولی  با همکاری سایر  تا  است 

فرآیند آغاز شود.
وی ضمن اشاره به لزوم جابجایی منازل واقع 

در  کرد:  اضافه  رودخانه  مسیل  و  حریم  در 
سعدی  شهرک  بازآفرینی  و  بهسازی  طرح 
زیرساخت ها،  اجرای  با  کرد  خواهیم  تلاش 
این شهرک را در مقابل سیل ایمن کنیم. بدین 
مسکونی  منزل   ۴۰۰ حدود  است  لازم  منظور 
واقع در حریم و مسیل رودخانه تملک و جابجا 

شود.
شهردار شیراز بابیان اینکه ضروری است برای 
انجام  لازم  برنامه ریزی های  اتفاقات  با  مقابله 
مطالعات  مشاورین  راستا  این  در  افزود:  شود، 
مربوط به محله سعدی و دروازه قرآن را انجام 

داده اند و طبق این مطالعات عرض کانال اصلی 
خود  پیشین  به اندازه  و  کند  پیدا  تغییر  باید 

بازگردد.
اسکندرپور با اشاره به پیشینه شهرک سیل و 
وقوع سیل در این محله طی سال های مختلف 
گفت: تعداد زیادی از خانه های این محله بدون 
ساخته  رودخانه  حریم  در  و  شهرداری  مجوز 
شده و مسائل فنی و شهرسازی در آن رعایت 

نشده است.
وی با یادآوری روزهای جبهه و جنگ گفت: 
وقوع  مواقع  در  مردم  به  یاری رساندن  برای 
حادثه باید با الگو قرار دادن هشت سال دفاع 
مقدس و به دوراز خط کشی های قومی، سیاسی، 
مذهبی و ... یاری رسان یکدیگر باشیم. در این 
حادثه نیز شهرداری، گروه های مردمی، سپاه، 
در  دستگاه ها  سایر  و  انتظامی  نیروی  ارتش، 

کنار یکدیگر خدمت رسانی کردند.
کرد:  خاطرنشان  آیین  این  در  شیراز  شهردار 
دستگاه های  سعدی  محله  سیل  حادثه  در 
مختلف و مردم به ویژه جوانان و ساکنین این 
کردند.  خدمت رسانی  یکدیگر  کنار  در  محله 

تقویت  به منظور  قدردانی  آیین  این  برگزاری 
رسم مبارک و پاسداشت سنت »کنار یکدیگر 

بودن در مواقع سختی و دشواری« است.
و  معتمدین  به  خطاب  اسکندرپور 
مردم  گفت:  سعدی  شهرک  بزرگان 
از  و  دادند  انجام  بزرگی  کار  سعدی  محله 
داشتند، یکدیگر  با  که  همدلی  و   همراهی 

سپاسگزارم.
وی ضمن تشریح چگونگی وقوع سیل دروازه 
روزهای  در  افزود:  سعدی  محله  و  قرآن 
شهرداری  نیروهای  کلیه  سیل  وقوع  ابتدایی 
پاکبانان،  مناطق،  شهرداران  و  مدیران  از  اعم 
خدمت رسانی  شبانه روزی   ... و  آتش نشانان 
حضوری  به  دستگاه ها  از  برخی  اما  کردند 
آن حضور  از  و عکس  فیلم  گرفتن  و  کوتاه 

بسنده کردند.
عضو پیشین شورای اسلامی شهر شیراز:

شهرک  برای  فرصت  یک  به  سیل  تهدید 
سعدی تبدیل شد

محمدرضا هاجری عضو پیشین شورای اسلامی 
شهر شیراز و از معتمدین محله سعدی نیز در 

آیین تجلیل از گروه های مردمی خدمات رسان 
و  یاری رسانان  گفت:  سعدی  سیل  حادثه  در 
سعدی  محله  سیل  حادثه  در  رسانان  خدمات 
به یک فرصت  افتخار آفریدند و تهدید سیل 

برای محله سعدی تبدیل شد.
شهرداری  مجموعه  اینکه  بابیان  هاجری 
انجام  گسترده ای  تلاش های  سیل  حادثه  در 
و  گسترده  تلاش های  علی رغم  افزود:  داد، 
شهرداری  نیروهای  بی وقفه  خدمات رسانی 
همچون پاکبانان، آتش نشانان، مناطق و ... اما 
این خدمت رسانی آن گونه که شایسته بود در 

رسانه ها انعکاس نداشت.
عضو پیشین شورای اسلامی شهر شیراز تأکید 
سیاسی  اختلاف نظرهای  وجود  علی رغم  کرد: 
و  نمی کنم  برخورد  سیاسی  مردم  منافع  با  اما 
معتقدم که شهرداری در حادثه سیل تلاش ها و 

خدمات رسانی گسترده ای انجام داد.
بر اساس این گزارش طی مراسمی مردم محله 
سعدی از خدمات شهردار شیراز، شهردار منطقه 
سه شیراز، رئیس سازمان بسیج سازندگی استان 
فارس و جمعی از مدیران شهری تجلیل کردند. 
بسیج  جهادی  گروه های  اعضای  همچنین 
سازندگی و گروه های مردمی خدمات رسان نیز 
در این مراسم که با حضور معتمدین و بزرگان 
شهرک سعدی در فرهنگسرای طاووسیه واقع 

در شهرک سعدی برگزار شد، تجلیل شدند.

رئیس اداره روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان فارس گفت: همزمان 
با  زراعی سال ۹۹-۹۸ که  هفتمین گردهمایی سراسری کشت محصولات  با 
استان  کشاورزی  برترین های  از  شد،  برگزار  کشاورزی  جهاد  وزیر  حضور 

فارس تجلیل به عمل آمد.

به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان 
معاون  پژمان  حسین  شامل  برترین ها  این  افزود:  واحدی پور  علیرضا  فارس، 
بهبود تولیدات گیاهی، حمید دبیری مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی 
استان فارس، لطیف رستاد مدیرکل غله و خدمات بازرگانی، علی اکبر صلح جو 
مدیرعامل  جعفری  محمد  سید  تحقیقات،  مرکز  کشاورزی  ماشین های  محقق 
تعاونی کمباین داران و مجید محمدی کشکولی مدیرعامل شرکت تولیدکننده 

ماشین های کشاورزی استان فارس بودند.
به گفته واحدی پور این همایش در سالن خوشه ساختمان مرکزی وزارت جهاد 
کشاورزی برگزار شد و مدیرعامل تعاونی کمباین داران استان فارس ازجمله 

سخنران های این همایش بود.

وی افزود: سید محمد جعفری در این همایش با اشاره به اینکه ۳ هزار و ۶۵۰ 
 58 برداشت  از  است،  فارس  استان  کمباین داران  تعاونی  اختیار  در  کمباین 
درصد غلات آبی کشور و 53 درصد غلات دیم توسط کمباین های این استان 

سخن گفت.
واحدی پور از درخواست های مدیرعامل تعاونی کمباین داران استان فارس در 
همایش مذکور را تشکیل تعاونی و یا تشکل کمباین داران برای همه استان ها، 
تخصیص بیمه یارانه دار به کمباین داران و لحاظ کردن شغل کمباین داری جزو 

مشاغل سخت برشمرد.
در هفتمین گردهمایی سراسری کشت محصولات زراعی سال ۹۹_۹۸ وزیر 
جهاد کشاورزی، رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
کشاورزی،  جهاد  وزارت  ارشد  مدیران  و  معاونین  اسلامی،  شورای  مجلس 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس و رؤسای سازمان جهاد کشاورزی 
نمونه حضور  از مدیران کشاورزی شهرستان ها و کشاورزان  استان ها، جمعی 

داشتند.

شهردار شیراز:

رئیس اداره روابط عمومی جهاد کشاورزی فارس:

به  جامعه  اینکه  به  اشاره  با  فارس  استاندار 
توجه  می کند  حرکت  کهنسالی  سمت 
یکی  را  کهنسال  و  مسن  افراد  نیازهای  به 
گفت:  و  دانست  امروز  ضرورت های  از 
بسیاری از اقدامات ازجمله مناسب سازی های 
در  هم اکنون  از  باید  سالمندان  موردنیاز 

دستور کار قرارگرفته و اجرایی شود.
از پایگاه  به گزارش روزنامه طلوع به نقل 

عنایت الله  فارس،  استانداری  اطلاع رسانی 
فرهنگی،  کارگروه  جلسه  در  رحیمی 
اجتماعی، سلامت، زنان و خانواده استانداری 
که  غذایی  مواد  سلامت  اهمیت  بر  فارس 
در اختیار مردم قرار می گیرد تأکید کرد و 
افزود: دستگاه های متولیِ این امر، تلاش های 
به  اما  می دهند  انجام  زمینه  این  در  زیادی 
غذایی،  مواد  تولید  حوزه  گستردگی  دلیل 

که  هستیم  روبه رو  کاستی هایی  با  گاه 
نیازمند آموزش های فراگیر است.

وی افزود: صداوسیما و سایر رسانه ها باید 
ازجمله  استان  مدیریتی  مجموعه  کنار  در 
جهاد  سازمان  و  پزشکی  علوم  دانشگاه 
کشاورزی اطلاع رسانی و آگاهی بخشی در 

حوزه سلامت مواد غذایی را تقویت کنند.
دفع  سموم  از  استفاده  مجاز  میزان  موضوع 
بود  مباحثی  دیگر  از  کشاورزی  در  آفات 
این جلسه موردبررسی قرار گرفت  که در 
و استاندار فارس در این خصوص با تأکید 
مدیریت  باید  سموم  این  درباره  اینکه  بر 
جامع و همه جانبه ای انجام شود، خاطرنشان 
زمین های  مساحت  یافتن  کاهش  با  کرد: 
میزان  همان  به  می کنند  تلاش  کشاورزی 
این  که  شود  برداشت  محصول  گذشته، 
سموم  از  بی رویه  استفاده  سبب  موضوع 
راه حل  لذا  است  شده  شیمایی  کودهای  و 
شدن  مشخص  نیازمند  مهم،  موضوع  این 
راهنمایی،  سیستم های  ایجاد  و  استانداردها 

نظارت و برخورد با تخلف است.
شیوع  آمارهای  همچنین  جلسه  این  در 
بیماری سالک در استان و نیاز به مقابله با 

این بیماری موردبحث قرار گرفت.
موضوع  بررسی  اینکه  بابیان  رحیمی  دکتر 
سالک، شناسایی جامعه هدف و روش های 
پیشگیری باید در کمیته ای تخصصی انجام 
شود بر لزوم تشکیل این کمیته تأکید کرد.
وی بابیان اینکه بودجه موردنیاز برای مقابله 
با بیماری سالک تأمین و کمیته مربوطه نیز 
اظهار  شد،  خواهد  تشکیل  شهرستان ها  در 
کرد: پس از در نظر گرفتن جامعه هدف و 
انجام اقدامات لازم، نیازمند پایش هستیم تا 
اثرگذاری اقدامات انجام شده و نقاط قوت و 

ضعف آن موردبررسی قرار گیرد.
بودجه  تأمین  همچنین  فارس  استاندار 
بیماری  این  موردنیاز در فصولی که شیوع 
قوت می گیرد را در اثربخشی پیشگیری و 

مبارزه با آن مؤثر دانست.
فاقد مجوز بودن خانه های بازی و غیرمجاز 

مدارس  و  طبیعت  مدارس  فعالیت  بودن 
خلاقیت از دیگر موضوعاتی بود که مدیران 
کل آموزش وپرورش و بهزیستی فارس در 

این جلسه به آن اشاره کردند.
 نماینده عالی دولت در استان فارس درباره 
و  هرروز  جامعه  گفت:  نیز  موضوع  این 
هرلحظه به سمت رفع نیازهای پویای خود 
حرکت می کند و مراکز این چنینی نیز در 
راستای رفع بعضی نیازها پدید آمده اند که 
چارچوب ها  تعریف  و  برنامه ریزی  با  باید 
اقدامات آنها را مطابق با قانون اصلاح کرد.
کردن  تعطیل  و  بستن  اینکه  بابیان  وی 
مسئله  حل  راهکار  فعالیت هایی  چنین 
هدایت گری  تقویت  لزوم  بر  نیست، 
تأکید  متولی  دستگاه های  نظارت   و 

کرد.
وی با اعتقاد بر اینکه موضوع سالمند شدن 
جامعه نیازمند بررسی دقیق تر و بیشتر است 
خواهان برگزاری جلسه آینده کارگروه با 

این عنوان شد.
دکتر رحیمی درباره اهمیت ترویج فرهنگ 
و  کرد  تأکید  نیز  جامعه  در  نمازخوانی 
افزود: تاکنون اقدامات زیادی در این راستا 
مانده  مغفول  نیز  بخش هایی  اما  شده  انجام 
به  هدف گذاری  و  برنامه ریزی  با  باید  که 

آن پرداخته شود.

استاندار فارس تأکید کرد؛

برخورد با استفاده بی رویه از سموم و کودهای شیمیایی و لزوم مشخص شدن استانداردها

فوتبالیست معروف جمله ای بیان کرد که از منظر علمی قابل بررسی است، انسان متولد می شود، زندگی 
افراد  باوجوداین، بعضی  انسان است.  این چرخه طبیعی حیات  می کند، پیر می شود و درنهایت می میرد. 
طولانی تر از بقیه زندگی می کنند. رکورد رسمی و جهانی سالمندترین انسان در گینس به »ژان کالمان« 
فرانسوی تعلق دارد؛ او 122 سال و 164 روز زندگی کرده و هنوز دانشمندان دنبال رمز حیات طولانی 
افرادی چون او هستند. دراین بین، »اریک کانتونا«، ستاره فرانسوی و سابق منچستریونایتد که چند شب 
پیش از سوی یوفا جایزه افتخاری ریاست را دریافت کرد، بعد از دریافت جایزه اش، صحبت های کوتاه 
اما عجیبی را به زبان آورد که باعث واکنش های فراوان در شبکه های اجتماعی شد و به نظر می رسد کمتر 
کسی منظور دقیق اریک را فهمیده باشد! »کانتونا« در این مراسم گفت: »به زودی علم نه تنها قادر به کند 
کردن روند پیر شدن سلول ها خواهد شد، بلکه شرایط سلول ها را به شکلی خواهد کرد که ما ابدی شویم. 
فقط حوادث، جنایات و جنگ ها ما را می کشند و اما متأسفانه جنگ ها به زودی چند برابر می شوند. من 
فوتبال را دوست دارم، متشکرم«. سؤالی که در اینجا پیش می آید، این است که علم چگونه می تواند روند 
پیری را کندتر کند؟ و آیا اصلًا چنین چیزی ازلحاظ علمی، شدنی است؟ می خواهیم در پرونده امروز 

زندگی سلام به این سؤالات پاسخ دهیم.
هنوزرویانسانآزمایشنکردهایم!

بیشتر تحقیقاتی که تا به امروز دراین باره انجام شده، روی حیوانات بوده است. دو گونه پرطرفدار برای 
انجام چنین تحقیقاتی، کرم الگانس )یک کرم کوچک( و نوعی موش خانگی است. کرم های الگانس 
به طورکلی دو تا سه هفته زنده می مانند. این در حالی است که طول عمر موش ها بیشتر و حدود سه سال 
است. هر دو حیوان ژن هایی دارند که شباهت زیادی به انسان دارد. محققان با استفاده از این نمونه ها چند 
روش احتمالی را برای طولانی تر کردن عمر انسان انتخاب کردند، ازجمله استفاده از سلول های بنیادین، 
محدود کردن کالری های مصرفی بدن و حتی  تزریق بعضی داروها به آن ها. دهه های متمادی است که 
دانشمندان سراسر جهان در پی پاسخ به این سؤالات هستند و پس از سال ها تحقیق، اکنون به دانش زیادی 
در این زمینه دست یافته اند. آن ها منتظرند تا آن را روی انسان ها آزمایش کنند. در همین راستا، »برایان 
کندی« مدیر ارشد اجرایی »انستیتوباک« در مصاحبه ای درباره سالمندی نکات جالبی را بیان کرده است. 

این موسسه روی درک فرایند پیری تمرکز کرده است. دانشمندان در سال 1999 میلادی متوجه شدند 
پیری در حقیقت مهم ترین عامل خطر ابتلا به تمام بیماری هاست، او دراین باره می گوید: »تصور می کنم 
نکته جالبی که در دهه گذشته آموختیم، آن است که می توان فرایند سالمندی را در موش کُند کرد. اکنون 
چالش اصلی این است که دانش به دست آمده را روی انسان ها آزمایش کنیم. ما فقط درباره طول عمر انسان 
حرف نمی زنیم. ما واقعاً می خواهیم کاری انجام دهیم تا گستره سلامت انسان بیشتر شود. منظور از گستره 
سلامت، مدت زمانی است که انسان بدون ابتلا به بیماری زنده می ماند.« در این حوزه گزینه های بسیاری 

وجود دارند که فرایند پیری را کُند می کنند و اکنون چالش اینجاست که چگونه از آن ها استفاده کنیم.
آیاحیاتانسانمحدودیتسنیدارد؟

در سال 2010 حدود 8 درصد جمعیت جهان بالای 65 سال داشتند. تا 2050 میلادی این جمعیت به 16 
درصد می رسد که معادل 1.5 میلیارد نفر است اما باوجود افزایش طول عمر انسان طی دو هزار سال اخیر، 
تغییرات اندکی در حداکثر سن انسان اتفاق افتاده است. به گفته »کندی« در سال های دور، بسیاری از 
افراد به 70 سالگی نیز می رسیدند اما متوسط طول عمر انسان افزایش یافته است. اکنون سؤال اینجاست که 

آیا حداکثر عمر انسان نیز قابل افزایش است؟
چراپیرمیشویم؟

هیچ پاسخ ساده ای برای چنین سؤالی وجود ندارد. تقریباً مانند تمام مفاهیم زیست شناختی پاسخ به این سؤال 
نیز ترکیبی از عوامل ژنتیکی و محیطی است.  اما در حقیقت چه چیزی باعث می شود ما پیر شویم؟ چند 

عامل مختلف به فرایند پیری منجر می شوند که در ادامه به آن ها اشاره خواهیم کرد.
خسارت: طی گذر عمر، دی ان ای انسان اشتباهاتی را در خود تلنبار می کند. این موضوع به دلیل آسیب های 

ناشی از محیط و همچنین اشتباهاتی به وجود می آید که هنگام تقسیم سلولی اتفاق می افتد.
سلولهایبنیادی: این سلول ها می توانند برای سلول های آسیب دیده یا فرسوده بدن، جایگزینی تولید کنند. 

همزمان با سالمند شدن انسان، این قابلیت و درنتیجه میزان ترمیم سلولی نیز کاهش می یابد.
کالریها: یکی از مهم ترین حوزه های تحقیقاتی درباره سالمند شدن در موش ها، نشان داد که محدود کردن 

غذای دریافتی به کمترین میزان، به افزایش طول عمر منجر می شود.

آنچه باید درباره آینده فناوری های ضد پیری بدانیم سلامت
معاون مهندسی و توسعه شرکت آبفا استان فارس از افتتاح 
تصفیه خانه فاضلاب شهر کازرون تا پایان سال جاری خبر 

داد.
از  فارس  استان  آبفا  شرکت  توسعه  و  مهندسی  معاون 
افتتاح تصفیه خانه فاضلاب شهر کازرون با جذب اعتبارات 

تخصیص یافته تا پایان سال جاری خبر داد.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی شرکت 
و  مهندسی  معاون  اکبری  مهرداد  سید  فارس،  استان  آبفا 
مراحل  از  گفتگویی  طی  فارس  استان  آبفا  شرکت  توسعه 
شهر  فاضلاب  تصفیه خانه  احداث  اجرایی  عملیات  پایانی 
این تصفیه خانه  اجرای  داد و گفت: عملیات  کازرون خبر 
گرفتن  اختیار  در  با  و  است  پایانی  مراحل  در  فاضلاب 
مدار  در   1398 سال  پایان  تا  تخصیص یافته  اعتبارات 
بهره برداری قرار خواهد گرفت. وی با اشاره به این موضوع 
فیزیکی  پیشرفت  تاکنون  مذکور  فاضلاب  تصفیه خانه  که 
خوبی داشته است، بیان داشت: در بخش سیویل تصفیه خانه 
درصد   80 تجهیزاتی  عملیات  بخش  در  درصد،   95 حدود 
پیشرفت  تاکنون  درصد   85 تصفیه خانه  این  به طورکلی  و 
فیزیکی داشته است که امیدواریم بااراده خوبی که مسئولین 
به ویژه استاندار محترم فارس درخصوص تسریع در به ثمر 
نشستن این طرح زیست محیطی دارند، طی ماه های آتی شاهد 

اتمام عملیات احداث و به بهره برداری رسیدن آن باشیم.
حاکی  فارس  استان  آبفا  شرکت  عمومی  روابط  گزارش 
با  ادامه  در  شرکت  این  توسعه  و  مهندسی  معاون  است: 
قدردانی از حمایت های مسئولین اظهار داشت: با پیگیری های 
دکتر رحیمی استاندار محترم فارس همچنین معاون محترم 
مسئولین  و  فارس  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی 
شهرستان کازرون در سال مالی 1397 مبلغ 5 میلیارد تومان 
 800 و  میلیارد   3 مبلغ  که  گردید  مصوب  طرح  این  برای 
میلیون تومان تخصیص داده شد که این اعتبار درروند اجرا 
صرف احداث بافل پاگون های فاضلاب و خرید بخشی از 
کابل برق موردنیاز برای راه اندازی اولیه تصفیه خانه شد. وی 
افزود: در سال مالی 1398 نیز با تأکید و تلاش ویژه استاندار 
محترم فارس، مهندس جانباز مدیرعامل و مسئولین شرکت 
 12 میزان  به  اعتباری  طرح  این  برای  آبفا کشور  مهندسی 
میلیارد تومان مصوب گردید که تاکنون مبلغ 4 میلیارد و 
300 میلیون تومان تخصیص داده شده است که امیدواریم با 
در اختیار قرار گرفتن اعتبار موردنیاز تا پایان سال جاری 
اکبری  گیرد.  قرار  بهره برداری  مدار  در  تصفیه خانه  این 
اصلی  شبکه های  از  کیلومتر   60 تاکنون  کرد:  خاطرنشان 
و فرعی جمع آوری فاضلاب شهر کازرون و خطوط انتقال 

اجرا شده است. 


